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من نـحـن 
Who are we

 الـحـلـول الـقـانونـيـة
 لقطاع  التـعليم الأهـلي

Legal Solutions for 
Private Education Sector

Ayqan For Law and Legal Consultations, is a 
company in which its founders are distinguished 
with comprehensive knowledge to offer the best 
legal solutions, in accordance with legal expertise 
through a specialized team in various legal fields  
to achieve its lofty mission according to an innovative 
vision and specific goals.

القانونيــة، هــي شــركة  أيَقْـَـن للمحامــاة والاستشــارات  شــركة 
الحلــول  أفضــل  لطــرح  الشــاملة  بالمعرفــة  تمَيــز مؤسســوها 
القانونيــة، وذلــك امتــدادً للخبــرات القانونيــة مــن خــال فريــق 
عمــل متخصــص في شــتى المجــالات القانونيــة لتحقيــق رســالتها 

ــددة. ــداف مح ــرة وأه ــة مبتك ــق رؤي ــامية وف الس



الأمانة في العمل
Honesty in work

الشفافية
Transparency

الخصوصية 
والسرية

 Privacy and
Confidentiality

 السرعة 
وتميز الأداء
 Excellent

Performance

الجودة والاحترافية
 Quality and

Professionalism

قـيـمـنـا
OUR VALUES

الابتكار والتطوير المستمر
 Continuous Innovation

and development

مـا يـمـيـزنـا
WHAT DISTINGUISHES US

تغطية القضايا بمدن المملكة
 Covering cases in the
 cities of the Kingdom

عقود سنوية متنوعة 
Various annual contracts

مرونة بالأتعاب
Flexibility in fees



Out of our belief that private education represents a supportive 
tributary of public education in all its stages and of what distinguishes 
it of innovation and development of teaching and learning methods, 
and due to the necessity of providing legal solutions to the educational 
sector and taking into account its internal and external interests with 
the relevant authorities, we have provided our legal solutions to reach 
the following:

Prevention, protection and integrated solutions for all works in 
accordance with a legal framework with speed of completion and 
quality in work pursuant to the legal laws and procedures followed 
in the Kingdom of Saudi Arabia.

Achieving strategies and methods of local and foreign education in 
order to achieve development and upgrading the educational and 
training process.

هـدفـنـا
Our goal

مــن منطلــق إيماننــا بــأن التعليــم الأهلــي يمثــل رافداً مســانداً للتعليــم الحكومي 
ــم،  ــم والتعل ــر لأســاليب التعلي ــكار وتطوي ــزه مــن ابت ــا يمي ــه وبم ــع مراحل بجمي
لمصالحــه  ومراعــاةً  التعليمــي  للقطــاع  القانونيــة  الحلــول  تقديــم  ولضــرورة 
الداخليــة والخارجيــة مــع الجهــات ذات العلاقــة قدمنــا حلولنــا القانونيــة للوصــول 

الــى: 

الوقايــة والحمايــة والحلــول المتكاملــة لكافــة الأعمــال وفــق إطــار قانونــي 
مقنــن ذو ســرعة بالإنجــاز وجــودة في الاعمــال وفقــاً للأنظمــة والإجــراءات 

القانونيــة المتبعــة بالمملكــة العربيــة الســعودية.

تــحــقـيـــق اســتـراتيجيـــات وأســاليب التعليــم المحلــي والأجنبــي بمــا 
يحقــق النمــاء والارتقــاء بالعمليــة التعليميــة والتدريبيــة.



خدمات الحلول والوقاية القانونية
 Legal solutions 

and prevention services

 الحلول والدراسات القانونية
تقديــم الحل القانوني والدراســة القانونية والشــرعية  	•
التــي تكفــل حمايــة حقــوق المنشــأة التعليميــة مــع 

الأفــراد والجهــات الخارجيــة.

Legal solutions and studies
•	 Providing the legal solution and legal study 

that ensures the protection of the rights of the 
educational establishment with individuals and 
third parties.

دراسة العقود والاتفاقيات
مراجعــة العقــود والاتفاقيــات وتقديــم الــرأي القانونــي  	•
حيالهــا قبــل التعاقــد بمــا يحقــق مصلحــة المنشــأة 

التعليميــة.

•	 صياغــة وإعــداد كافــة العقــود والاتفاقيــات ومذكــرات 
ــم مــع المؤسســات والشــركات ذات  ــي تت التفاهــم الت

العلاقــة بمــا يتناســب مــع المنشــأة التعليميــة.

Study of contracts and agreements
•	 Reviewing contracts and agreements as well as providing legal opinion about them before 

contracting in order to achieve the interest of the educational establishment.

•	 Drafting and preparing all contracts, agreements and memoranda of understanding that 
shall be made with the relevant institutions and companies in proportion to the educational 
establishment.



 الأعمال القضائية
دراسة القضية وابداء الرأي القانوني حيالها وتسوية النزاعات. 	•

المرافعــة والمدافعــة والتمثيــل القانونــي امــام كافة أنــواع المحاكم  	•
بجميــع درجاتهــا واللجــان شــبه القضائيــة. 

تنفيذ الاحكام وإدارة التحصيل المالي للأوراق التجارية. 	•

حوكمة إدارات التعليم الأهلي
•	 مراجعــة مــدى تطبيــق معاييــر الحوكمــة لــدى 

إدارات المنشــأة التعليميــة.

موضوعــات  كافــة  في  القانونــي  الــرأي  ابــداء  	•
الحوكمــة وتقديــم مقترحــات تســهم في تعزيــز 

الحوكمــة. تطبيــق 

صياغــة ومراجعــة المحتــوى القانونــي لمعايير  	•
الحوكمــة.

Governance of private education departments:
•	 Reviewing the extent to which governance standards are applied to the educational 

establishment’s departments.

•	 Expressing legal opinion on all issues of governance and submitting proposals that contribute 
to strengthening the application of governance.

•	 Drafting and reviewing the legal content of governance standards.

Judicial works
•	 Studying the case, expressing a legal opinion about it and settling disputes.

•	 Pleading, defending and legally representing before all types of courts of all degrees and quasi-
judicial committees.

•	 Execution of judgments and management of financial collection of commercial papers.



Preparing organizational regulations and providing work 
system services

•	 Drafting organizational regulations for work, which are dedicated to regulating the labor 
relationship in accordance with the policies and procedures of the educational establishment 
and documenting them with Qiwa platform.

•	 Reviewing and preparing employee contracts in line with the nature of the educational 
establishment’s work.

•	 Providing legal solutions that are subject to the labor law and the penalties resulting 
therefrom, reviewing and auditing administrative investigations with the establishment’s 
employees and imposing penalties compatible with the violations.

•	 Pleading, defending, and representing the establishment before labor settlement offices, labor 
courts, and administrative courts against resolutions issued by the Ministry of Education, the 
Ministry of Human Resources and Social Development.

اعداد اللوائح التنظيمية وتقديم خدمات نظام العمل
ــراءات  ــات واج ــاً لسياس ــة وفق ــة العمالي ــم العلاق ــة لتنظي ــل المخصص ــم العم ــح تنظي ــة لوائ •	 صياغ

المنشــأة التعليميــة وتوثيقهــا بمنصــة قــوى. 

مراجعة وإعداد عقود الموظفين بما يتناسب مع طبيعة عمل المنشأة التعليمية. 	•

تقديــم الحلــول القانونيــة الخاضعــة لنظــام العمــل والعقوبــات المترتبــة عليهــا، ومراجعــة وتدقيــق  	•
ــات. ــع المخالف ــة م ــات المتوافق ــرح العقوب ــأة وط ــي المنش ــع موظف ــة م ــات الإداري التحقيق

المرافعــة والمدافعــة وتمثيــل المنشــأة أمــام مكاتــب التســوية العماليــة والمحاكــم العماليــة  	•
والمحاكــم الإداريــة ضــد القــرارات الصــادرة مــن وزارة التعليــم ووزارة المــوارد البشــرية والتنميــة 

الاجتماعيــة.



          الباقة البرونزية )  6 أشهر  (
• دراســة وصياغــة ومراجعــة العقــود والاتفاقيــات بكافــة أنواعهــا بمــا لا يتجــاوز ) 7 ( 	

ــد. ــرة التعاق ــال فت ــات خ دراس
• تقديــم الاستشــارات القانونيــة لكافــة الاستفســارات القانونيــة شــفوية كانــت او محــررة 	

بمــا لا يتجــاوز ) 12 ( استشــارة.
• تقييــم الوضــع القانونــي للخلافــات والمنازعــات مــع الغيــر وتقديــم الحلــول القانونيــة 	

لهــا بمــا لا يتجــاوز ) 10 ( تقييمــات خــال فتــرة التعاقــد.
•  الترافــع امــام كافــة الجهــات القضائيــة بمختلــف درجاتهــا لعــدد ) 5 ( قضايــا ) لا يشــمل 	

الاحــوال الشــخصية و الجنائــي والتعويضــات (.

           Bronze Package (6 months)
•	 Studying, drafting and reviewing contracts and agreements of all kinds, not 

exceeding (7) studies during the contracting period.
•	 Providing legal advice for all legal inquiries, whether oral or written, with no 

more than (12) consultations.
•	 Assessing the legal status of disputes with others and providing legal 

solutions thereto, not exceeding (10) assessments during the contracting 
period.

•	 Pleading before all judicial authorities of all degrees for a number of (5) cases 
(not including personal and criminal status and compensation).

باقات التعاقد 
Contract Packages



         الباقة الفضية ) 12 شهر  (
•	 دراســة وصياغــة ومراجعــة العقــود والاتفاقيــات بكافــة أنواعهــا بمــا لا يتجــاوز ) 10 ( 

دراســات خــال فتــرة التعاقــد. 
•	 ابــداء الــرأي القانونــي لكافــة الاستفســارات القانونيــة شــفوية كانــت او محــررة خــال 

فتــرة التعاقــد.  
•	 تقييــم الوضــع القانونــي للخلافــات والمنازعــات مــع الغيــر وتقديــم الحلــول القانونيــة 

لهــا بمــا لا يتجــاوز ) 15 ( تقييــم خــال فتــرة التعاقــد.
•	  الترافــع امــام كافــة الجهــات القضائيــة بمختلــف درجاتهــا لعــدد ) 8 ( قضايــا  ) لا 

يشــمل الجنائــي والتعويضــات (.
•	 الترافــع امــام اللجــان شــبه القضائيــة والهيئــات الحكوميــة بمــا لا يزيــد عــن ) 4 ( 

ــد. ــرة التعاق ــال فت ــا خ قضاي
•	  اعداد وصياغة لائحة تنظيم العمل المخصصة.
•	 اعداد وصياغة معايير الحوكمة ومراجعة مدى تطبيقها.

          Silver Package (12 months)
•	 Studying, drafting and reviewing contracts and agreements of all 

kinds, not exceeding (10) studies during the contracting period.
•	 Expressing the legal opinion for all legal inquiries, whether oral or 

written, during the contracting period.
•	 Assessing the legal status of disputes with others and providing 

legal solutions thereto, not exceeding (15) assessments during the 
contracting period.

•	 Pleading before all judicial authorities of various degrees for a 
number of (8) cases (not including criminal and compensation).

•	 Pleading before quasi-judicial committees and governmental bodies 
with no more than (4) cases during the contracting period.

•	 Preparing and drafting a custom work organization regulation.
•	 Preparing and formulating governance standards and reviewing 

their implementation.



          الباقة الذهبية ) 24 شهر  ( 
• دراســة وصياغــة ومراجعــة العقــود والاتفاقيــات بكافــة أنواعهــا بمــا لا يتجــاوز ) 15 ( 	

دراســة خــال فتــرة التعاقــد.
• ابــداء الــرأي القانونــي لكافــة الاستفســارات القانونيــة شــفوية كانــت او محــررة خــال 	

فتــرة التعاقــد.
• ــول 	 ــم الحل ــر وتقدي ــع الغي ــات م ــات والمنازع ــة الخلاف ــي لكاف ــع القانون ــم الوض تقيي

ــد. ــرة التعاق ــال فت ــا خ ــة له القانوني
• ــة  ) لا 	 ــا لعــدد ) 20 ( قضي ــف درجاته ــة بمختل ــة الجهــات القضائي ــع امــام كاف  التراف

ــا التعويضــات (. يشــمل قضاي
• ــن ) 7 ( 	 ــد ع ــا لا يزي ــة بم ــات الحكومي ــة والهيئ ــبه القضائي ــان ش ــام اللج ــع ام التراف

ــد.  ــرة التعاق ــال فت ــا خ قضاي
• اعداد وصياغة لائحة تنظيم العمل المخصصة.	
• اعداد وصياغة معايير الحوكمة ومراجعة مدى تطبيقها.	
• توفير كافة الخدمات القانونية داخل المملكة بحيث لا تتجاوز 6 خدمات.       	

        Golden Package (24 months)
•	 Studying, drafting and reviewing contracts and agreements of all 

kinds, not exceeding (15) studies during the contracting period.

•	 Expressing the legal opinion for all legal inquiries, whether oral or 
written, during the contracting period.

•	 Assessing the legal status of disputes with others and providing legal 
solutions thereto during the contracting period.

•	 Pleading before all judicial authorities of various degrees for a number 
of (20) cases (not including compensation cases).

•	 Pleading before quasi-judicial committees and governmental bodies 
with no more than (7) cases during the contracting period.

•	 Preparing and drafting a custom work organization regulation.

•	 Preparing and formulating governance standards and reviewing their 
implementation.

•	 Providing all legal services within the Kingdom, provided that it does 
not exceed 6 services.



المملكة العربية السعودية  - مدينة جـــدة
حــــي الـروضـة -  شــــارع سـعود الـفـيـصـل
مبنى الحياة بلازا  - الدور الثالث مكتب 307

Kindom of Saudi Arabia   - Jeddah city
Al-Rawadah District - Saud Al Faisal Street
Al- Hayat Plaza Buildinng - Third Floor Office 307

 هذا ويسعدنا انضمامكم لشركتنا
لنحظى بخدمتكم ..

We are pleased to have you  
join our company in order to 

be able to serve you…


